
RG.0002.5.2024                                 

P R O T O K Ó Ł  NR V/2024 

 
SESJI RADY GMINY KRZYŻANÓW 

 
ODBYTEJ W SALI GMINNEGO OŚRODKA KULTURY I SPORTU W 

KRZYŻANOWIE W DNIU 22 LISTOPADA 2024 ROKU 
 
 

Obecni: 

- 15 radnych według załączonej listy obecności,    

- 25 sołtysów (3 radnych pełni funkcję sołtysa),      

- pracownicy Urzędu Gminy Krzyżanów: Tomasz Jakubowski – Wójt Gminy, Maciej Kucharski – Mecenas. 

  

Listy obecności radnych, sołtysów i pracowników Urzędu Gminy Krzyżanów stanowią 

załączniki nr 1, 2 i 3 do nin. protokołu.  

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Czekaj o godzinie 9.00 otworzył V sesję Rady 

Gminy. Przywitał radnych, Wójta Gminy Tomasza Jakubowskiego wraz z pracownikami, 

Mecenasa Macieja Kucharskiego oraz sołtysów. Stwierdził, że zgodnie z listą obecności 

aktualnie na sali obrad obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego piętnastoosobowego 

składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, podatku od nieruchomości i podatku 

leśnego na terenie Gminy Krzyżanów. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie Gminy Krzyżanów.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego na rok podatkowy 2025. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XII/105/2012 Rady Gminy Krzyżanów w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Krzyżanów, warunków, zasad oraz opłat za korzystanie z tych obiektów. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

zimowego utrzymania dróg powiatowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzyżanów 

na lata 2024-2027. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2024 rok. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/11/2024 Rady Gminy Krzyżanów w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Kutnowskiemu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, 

stanowiącej własność Gminy Krzyżanów wraz z ustanowieniem służebności. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

15. Informacja Wójta Gminy Krzyżanów o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Krzyżanów za rok szkolny 2023/2024. 

16. Informacja Wójta Gminy o podmiotach na terenie Gminy Krzyżanów, w których skazani 

będą wykonywali nieodpłatną kontrolowaną pracę na cele społeczne oraz pracę społecznie 

użyteczną. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach majątkowych radnych. 

18. Informacja Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych pracowników. 

19. Przyjęcie protokołu nr IV/2024 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 3 

października 2024r.  

20. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Nikt z radnych nie zgłosił propozycji zmian porządku obrad. 
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Radni otrzymali przed sesją projekty wszystkich uchwał – stanowią one załączniki nr  4, 5, 6, 

7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14 i 15  do nin. protokołu. 

 

Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, podatku od nieruchomości i 

podatku leśnego na terenie Gminy Krzyżanów. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały ze strony państwa 

radnych?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy Tomasz Jakubowski – króciutko powie o tej uchwale. Tą uchwałę podejmujemy 

pod katem, wiemy, że sołectwo Rustów zostało podzielone na sołectwo Rustów, jak również 

Konary. Doszła nam pani sołtys w Konarach. Dlatego też, ta uchwała jest niezbędna, ażeby ci 

sołtysi mogli dokonywać poboru podatku rolnego, podatku od nieruchomości czy podatku 

leśnego. To tyle. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/52/2024 w sprawie poboru podatku rolnego, podatku od nieruchomości i 

podatku leśnego na terenie Gminy Krzyżanów została podjęta jednogłośnie, tj. 15 głosami 

„za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Krzyżanów.  

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi ze strony państwa radnych odnośnie 

projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   
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Wójt Gminy T. Jakubowski – ta uchwała też jest związana z podziałem sołectwa Rustów na 

dwa odrębne sołectwa: Rustów i Konary. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/53/2024 w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na terenie Gminy Krzyżanów została podjęta jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego na rok podatkowy 2025. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem o tej uchwale. Jak państwo doskonale wiecie, 

że podatek rolny oparty jest o cenę żyta i 1 ha jest równowartością ceny żyta x 2,5q. Prezes 

Głównego Urzędu Statystycznego określił, że cena żyta z ostatnich 11 kwartałów wynosi 86,34 

zł. Doskonale wiemy, że takich cen nie ma. Dlatego też, moja propozycja jest taka, żeby tej 

ceny żyta w stosunku do poprzedniego roku ani nie podnosić, ani nie opuszczać. Zrobić tą cenę 

żyta w kwocie 50 zł, ponieważ realnie takie ceny żyta do niedawna były. Teraz wiem, że troszkę 

żyto poszło do góry – 55 do 60 zł. I ja tutaj proponuję tą cenę żyta ustalić na 50 zł, tak, jak 

mieliśmy w ubiegłym roku, nie sugerować się tym, że cena GUS jest 86 zł. No, myślę że 

wszyscy wiemy, że koniunktura w rolnictwie jest bardzo słaba, nieprzychylna, niekorzystna. 

Dlatego też, taka moja propozycja jest. Myślę że Rady też. Dziękuję.  

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 20 do nin. protokołu. 
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Uchwała Nr V/54/2024 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego na rok podatkowy 2025 została podjęta jednogłośnie, 

tj. 15 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – tak króciutko powiem o tej uchwale. Rada Gminy też w formie 

uchwały określa stawkę podatku od nieruchomości. Ta stawka opiera się też o stopień inflacji. 

Tutaj jest wskazane przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, zgodnie z jego 

Komunikatem, że wskaźnik cen towarów i usług w I pół. 2024 roku w stosunku do I pół. 2023 

roku wyniósł wzrost o 2,7%. Dlatego też, no, w związku z tym, że corocznie od jakiegoś czasu 

mamy maksymalną tą stawkę, dlatego też, proponuję podnieść tą stawkę o 2,7%. Generalnie są 

to osoby prawne w postaci firm jak ELP, Shell czy tutaj na autostradzie Mol. Myślę że osoby 

prawne spokojnie sobie poradzą z tą podwyżką 2,7%, a trochę tych metrów kwadratowych jest, 

co daje w skali roku zwyżkę w budżecie naszym o 170 zł. Także, przepraszam o 170 tys. zł. 

Także proponuję 2,7% podwyżkę. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 22 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/55/2024 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

została podjęta 11 głosami „za” przy 3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XII/105/2012 Rady Gminy Krzyżanów 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
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zarządzającym jest Gmina Krzyżanów, warunków, zasad oraz opłat za korzystanie z tych 

obiektów. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem, że tutaj  chodzi o, wprowadzamy nowy 

przystanek komunikacyjny w Różanowicach.  

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 24 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/56/2024 zmieniająca uchwałę Nr XII/105/2012 Rady Gminy Krzyżanów w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Krzyżanów, warunków, zasad oraz opłat za korzystanie z tych obiektów została 

podjęta jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do nin. protokołu. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi ze strony państwa radnych do projektu 

uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – krótko powiem o tej uchwale. Ta uchwała jest następstwem 

uchwały o dotację, którą  wcześniej podejmowaliśmy na poprzedniej sesji. Wpłynął wniosek 

od księdza z Kaszew Kościelnych o dotację tutaj z Gminy na renowację naszej plebanii w 

Kaszewach, ponieważ cały czas tam, już kończy się, ale trwa remont. Ksiądz proboszcz złożył 

ten wniosek o dotację na kwotę 38 tys. zł i zgodnie z regulaminem, który tutaj został 

sporządzony, przy dotacji 30% kwoty 38 tys. zł stanowi kwotę 11.400 zł, którą możemy księdzu 
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proboszczowi przekazać. Dlatego też, jest taka uchwała, żeby mogła być dalej podpisana 

umowa i przekazana dotacja księdzu proboszczowi. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 26 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/57/2024 w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków została podjęta 12 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 27 do nin. protokołu. 

 

Ad. 9.  Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

zimowego utrzymania dróg powiatowych. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – państwo radni z projektem uchwały zapoznali się 

na posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – tą uchwałą przejmujemy zadania od Powiatu Kutnowskiego, 

które dotyczą zimowego utrzymania naszych dróg powiatowych. Oczywiście poza skutkami 

usuwania skutków gołoledzi. Tak, jak co roku będziemy utrzymywać, odśnieżać nasze drogi 

powiatowe na terenie gminy Krzyżanów. Dziękuję. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 28 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/58/2024 w sprawie przejęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

zimowego utrzymania dróg powiatowych została podjęta jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 29 do nin. protokołu. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krzyżanów na lata 2024-2027. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – państwo radni z projektem uchwały zapoznali się 

na posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   
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Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 30 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/59/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krzyżanów na lata 2024-2027 została podjęta 14 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 31 do nin. protokołu. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – państwo radni z projektem uchwały zapoznali się 

na posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy T. Jakubowski. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 32 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/60/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2024 rok została 

podjęta jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 33 do nin. protokołu. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/11/2024 Rady Gminy Krzyżanów w 

sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Kutnowskiemu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – państwo radni z projektem uchwały zapoznali się 

na posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko tylko powiem. Ta uchwała dotyczy budowy drogi dla 

pieszych i rowerów w pasie drogowym przez Krzyżanów i przez Żakowice. W związku z tym, 
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że dochodzi nam tutaj wycinka, utylizacja tych drzew, które są w pasie drogi w tym miejscu, 

gdzie będzie robiona ta ścieżka. Dlatego też, ta kwota, która była wcześniej 3.922 tys. zł jest 

zwiększona o 25 tys. zł, co daje 3.947 tys. zł. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 34 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/61/2024 zmieniająca uchwałę Nr I/11/2024 Rady Gminy Krzyżanów w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Kutnowskiemu została podjęta jednogłośnie, tj. 15 

głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 35 do nin. protokołu. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Krzyżanów wraz z ustanowieniem 

służebności. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni zapoznali się na posiedzeniach Komisji z 

projektem uchwały. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – ta uchwała jest niezbędna, abyśmy mogli przeprowadzić 

bezprzetargową sprzedaż na rzecz najemcy mieszkania, lokalu mieszkalnego w Kterach. To 

tyle. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 36 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/62/2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, 

stanowiącej własność Gminy Krzyżanów wraz z ustanowieniem służebności została podjęta 

jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 37 do nin. protokołu. 
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Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – państwo radni z projektem uchwały zapoznali się 

na posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Wójt Gminy T. Jakubowski -  króciutko powiem. Jak państwo pamiętacie, z Polskiego Ładu 

Gmina pozyskała 421.400 zł na renowację zabytkowego ołtarza w kościele w Łękach 

Kościelnych. Już jesteśmy po przetargu, został wyłoniony Wykonawca. Ta kwota jest 298 tys. 

zł. Także, zostanie oddanych trochę środków do budżetu państwa. Dlatego też, tą uchwałę 

podejmujemy, żebyśmy mogli zawrzeć umowę z Wykonawcą na wykonanie tego ołtarza.   

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 38 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr V/63/2024 w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków została podjęta jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 39 do nin. protokołu. 

 

Ad. 15. Informacja Wójta Gminy Krzyżanów o stanie realizacji zadań oświatowych 

Gminy Krzyżanów za rok szkolny 2023/2024. 

Informacja stanowi załącznik nr 40 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z Informacją zapoznali się na posiedzeniach 

Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do Informacji?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Ad. 16. Informacja Wójta Gminy o podmiotach na terenie Gminy Krzyżanów, w których 

skazani będą wykonywali nieodpłatną kontrolowaną pracę na cele społeczne oraz pracę 

społecznie użyteczną. 

Informacja stanowi załącznik nr 41 do nin. protokołu. 
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – państwo radni z Informacją zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są głosy, uwagi?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Ad. 17. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach majątkowych 

radnych. 

Informację przedstawił W. Czekaj Przewodniczący Rady Gminy.  

Informacja stanowi załącznik nr 42 do nin. protokołu. 

Przewodniczący zapoznał Radę z treścią pisma Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, 

które stanowi załącznik nr 43 do nin. protokołu. Poinformował, że radni zapoznali się z treścią 

informacji o oświadczeniach majątkowych radnych oraz osób zobowiązanych do złożenia 

oświadczeń Wojewodzie Łódzkiemu i Wójtowi Gminy Krzyżanów, które wpłynęły do Rady 

od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kutnie. Informacje opatrzone są klauzulą „Tajemnica 

skarbowa”. 

 

Ad. 18. Informacja Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych pracowników. 

Informację przedstawił Wójt Gminy T. Jakubowski.  

Informacja stanowi załącznik nr 44 do nin. protokołu. 

 

 

Ad. 19. Przyjęcie protokołu nr IV/2024 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 3 

października 2024 r.  

Protokół nr IV/2024 sesji Rady Gminy Krzyżanów był wyłożony do wglądu przed sesją w 

biurze Rady. 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 45 do nin. protokołu. 

Protokół nr IV/2024 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 3 października  2024 r. został 

przyjęty jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”.  

 

Ad. 20. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 
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20a. sprawozdanie z działalności między sesjami Wójta Gminy. 

Sprawozdanie z działalności od dnia 4 października 2024 r. do dnia dzisiejszej sesji złożył Wójt 

Gminy T. Jakubowski.   

 

20b. sprawozdanie z działalności między sesjami Przewodniczącego Rady Gminy. 

Sprawozdanie z działalności od dnia 4 października 2024 r. do dnia dzisiejszej sesji złożył 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Czekaj. 

 

Ad. 21. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

tym punkcie? Pan Wójt, proszę bardzo. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – ja mam króciutką informację taką dotyczącą naszych inwestycji. 

Pewnie część z państwa już wie, że mamy inwestycję pt. „Wymiana wodomierzy” na 

magnetyczne. Na tą chwilę, ta inwestycja już nabrała rozpędu. Zaczęliśmy ją tutaj od centralnej 

części, od Krzyżanowa, Krzyżanówka. To jest taka informacja dla sołtysów, żeby dalej 

przekazywali też, osoba, która wykonuje inwentaryzację, jest to przedstawiciel firmy, w sumie 

właściciel nawet firmy, współwłaściciel, ta osoba ma obowiązek powiadomienia każdego z 

sołtysów chociaż na przeddzień przed wejściem na inwentaryzację. Jeżeli chodzi o prace, które 

mają fizycznie się wykonać, to co najmniej na trzy dni, na dwa dni przed wejściem będziemy 

starać się tutaj państwa poinformować, pracownik Urzędu Gminy zadzwoni do pana czy do 

pani sołtys. Będziemy takie informacje wstawiać na Facebooka. Też rozmawialiśmy z Radiem 

Q. Radio Q co najmniej dzień wcześniej, przynajmniej po godzinie 15.00, dzień wcześniej 

będzie informowało mieszkańców. Także, jest dość duża rozgłośnia tego radia, sporo ludzi 

słucha tego radia. Myślę że, jak kilkoma takimi źródłami będziemy dostarczać tą informację, 

to powinno to w miarę sprawnie przejść. Bo jeżeli chodzi o wymianę wodomierzy, to wiąże się 

to z tym, że musi być na zasuwie zamknięta woda. Staramy się wioskami zamykać, pojedynczo, 

ale nieraz jest tak, że ta dana zasuwa obejmuje powiedzmy część Krzyżanowa i część 

Krzyżanówka. Różnie to jest w tej sieci wodociągowej. Także, no, jakaś tam uciążliwość dla 

naszych mieszkańców chwilowo musi być, żeby kiedyś był z tego pożytek. To jest jedna 

informacja związana z wymianą wodomierzy. Natomiast druga informacja jest taka, że zbliża 

się też już czas wykonania tej ścieżki pieszo-rowerowej Żakowice-Krzyżanów. Tutaj będziemy 

zaczynać od wycinki tych drzew, które są wzdłuż pasa drogowego. Mamy Wykonawcę już 

wyłonionego, który będzie wycinał te drzewa, wywoził, ale jest uzgodnione z nim, że jeżeli 
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sąsiad danego, danej działki, właściciel działki powiedzmy, pola,  będzie chciał to drzewo, które 

koło działki rośnie wyciąć, zagospodarować, czy ewentualnie później po wycince dogadać się 

z Wykonawcą i zagospodarować sobie na opał, to jak najbardziej. Proszę sołtysów, żeby 

przekazali informację mieszkańcom, że jest taka możliwość. Wcześniej albo nam dać znać, 

informację, albo chociaż jak wejdzie firma wykonawcza na usunięcie tych drzew, żeby z nimi 

sobie porozmawiać i powiedzieć tak: proszę pana, jestem zainteresowany, wezmę sobie to 

drzewo na opał. Także, jest to, że tak powiem, z Wykonawcą uzgodnione. Wykonawcą jest pan 

z Siemienic, pan Robaszewski, nasz, w sumie mieszkaniec, także, człowiek ugodowy, 

normalny. Także, idzie z nim się dogadać. To tyle z moich informacji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa sołtysów? O, 

pan Mecenas, proszę bardzo. 

 

Mecenas Maciej Kucharski – panie Przewodniczący, szanowni państwo radni, chciałem 

państwa poinformować w kwestii, mianowicie pamiętacie państwo, jak informowaliśmy 

państwa wcześniej o tym, że w związku z nieprawdziwymi informacjami, które pojawiały się 

w „Powiatowym Życiu Kutna”, a które dotyczyły zarówno pana Wójta, jak i częściowo tu 

państwa radnych, skierowaliśmy przeciwko redaktorowi tej gazety pozew do Sądu 

Okręgowego w Łodzi o naruszenie dóbr osobistych pana Wójta i chciałem państwa 

poinformować, 12 października br. Sąd Okręgowy wydał wyrok na mocy którego stwierdził, 

że doszło do naruszenia dóbr osobistych pana Tomasza Jakubowskiego i zobowiązał byłego 

Redaktora Naczelnego „Powiatowego Życia Kutna” pana […] do zamieszczenia w tej gazecie 

przeprosin o treści wskazanej w tym wyroku. Z uwagi na fakt, iż pan […] od tego wyroku się 

nie odwołał, wyrok jest prawomocny. W tej chwili wystosowałem do Sądu o nadanie klauzuli 

wykonalności. W momencie, kiedy ta klauzula zostanie nadana, wyrok będzie skierowany do 

egzekucji. Także, mówię  o tym, dlatego że być może sprawiedliwość jest nierychliwa, ale 

sprawiedliwa. W związku z tym, przestrzegam ewentualnie na przyszłość wszystkich tych, 

którzy publicznie chcieliby wypowiadać się na temat nieprawdziwych informacji. Gwoli tylko 

przypomnienia, ten wyrok dotyczy zarzutów rzekomego pobrania przez pana Wójta w sposób 

nieuprawniony dwóch nagród jubileuszowych za 20 i 25 lat pracy. Sąd zgodził się z naszą 

argumentacją, że obydwie nagrody były wypłacone absolutnie w sposób prawidłowy i że 

informacja zamieszczona w „Powiatowym Życiu Kutna” w tym zakresie była po prostu 

nieprawdziwa i godziła w dobre imię pana Tomasza Jakubowskiego. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj -  dziękuję. Czy ktoś z państwa sołtysów jeszcze 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. O, proszę.       

 

Radna Aleksandra Walczak-Guzdraj -  bo dotarły do mnie informacje, że w niektórych domach 

liczniki były wymieniane dwa razy. Czy mamy zwracać uwagę na to, jaki licznik jest u nas  

montowany, na to, co się dzieje? 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – zwracać uwagę na co?  

 

Radna A. Walczak-Guzdraj – zawory, liczniki, nie wiem po prostu, dwa razy w niektórych 

mieszkaniach były wymieniane. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – ale co? 

 

Radna A. Walczak-Guzdraj – no, zawory. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – liczniki, chodzi o wodomierze pewnie. Tak, była taka sytuacja w 

miejscowości Kaszewy, Julianów, że były wymieniane nie liczniki, nie wodomierze tylko 

zawory, ponieważ my wcześniej uzgodniliśmy z firmą, że miały być to zawory kulowe. 

Natomiast firma uznała sama, że lepsze będą zawory grzybkowe i sobie zaczęli wymieniać przy 

okazji wymiany wodomierzy zawory na zawory grzybkowe. Może nie są złe, może jakościowo 

są niezłe, bo różnie się pisze, różnie się mówi, ilu fachowców tyle jest wypowiedzi. W każdym 

razie, no, uznaliśmy ostatecznie, że mają być to zawory kulowe, bo większość osób ma takie 

zawory przy wodomierzach obecnie i w tym miejscu, gdzie wymienili z tych zaworów 

kulowych na zawory grzybkowe, uzgodniliśmy z nimi, że ponownie je wymienią na zawory 

kulowe. Zabiorą swoje zawory grzybkowe, ponieważ przy tych zaworach grzybkowych jest 

tam taka gumka przy docisku, która pod wpływem powiedzmy wygniatania, dokręcania, pod 

wpływem wody, która przepływa, one akurat, ta gumka po jakimś czasie wyciera się i trzeba 

będzie taki zawór wymienić. Natomiast kulowe, ja u siebie miałem dwadzieścia parę lat, nic 

się z nimi nie działo, było dobrze, jest dobrze. Też nie słyszałem od mieszkańców, aby 

którekolwiek z zaworów kulowych szwankowały. Dlatego też, poprosiliśmy tą firmę, żeby i w 

kilku tych posesjach, tam gdzie założyli grzybkowe, żeby z powrotem założyli kulowe. I to nie 

dotyczy dwukrotnej wymiany wodomierzy, tylko chodziło o te kilka zaworów grzybkowych. 

To tyle, dziękuję. Znaczy, no, nie wiem, czy się pani boi, czy nie. No, ja się nie boję. 
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – pani sołtys jeszcze, proszę. 

 

Sołtys sołectwa Łęki Kościelne Bożena Gałecka w imieniu mieszkańców prosiła o zwiększenie 

częstotliwości odbioru papierów. Obecnie są odbierane dwa razy w roku. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – znaczy, no, teraz już do końca przetargu, jak był rozstrzygnięty i 

tego nie zmienimy, ale, no, weźmiemy pod uwagę, jak będziemy ustalać zapisy w regulaminie 

na przyszłe odbiory. No, trzeba mieć świadomość, że to się będzie wiązało z ceną. Każdy 

przejazd, większa częstotliwość, to będzie wyższa cena, ale weźmiemy pod uwagę. No, to 

należy do Gminy, do Rady ustalenie tej częstotliwości. No, weźmiemy pod uwagę.  

 

 

Ad. 22. Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad, o godz. 9.49 Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął sesję słowami: „zamykam V sesję Rady Gminy Krzyżanów”.   

 

Na tym protokół zakończono.                           

         

Protokołowała:                                                                    Obradom przewodniczył:    

D. Idziak                                                                         Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                   Wiesław Czekaj 

 

[…] – wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902). 

Jawność wyłączyła: 

insp. D. Idziak 
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